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S Černochovou na pivo. Armádu čeká nejspíš velmi
horké léto
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politika

Ministryně obrany Jana Černochová odhalila, co podle ní mělo
zabránit podpisu obranné smlouvy se Spojenými státy
americkými. A také ví, jak zabránit rezignaci generálního
náčelníka Řehky. Začne s ním chodit na pivo. 

Jana Černochová, ministryně obrany

31. května 2023 - 09:30

Ministryně obrany Jana Černochová (ODS), která před týdnem
podepsala v Pentagonu se svým americkým protějškem Llyodem
Austinem česko-americkou smlouvu o obranné spolupráci, pro
Seznam Zprávy uvedla, že v této souvislosti přišla kauza mezí ní a
náčelníkem generálního štábu Karlem Řehkou, která měla
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podepsání této smlouvy zamezit. Má podle svých slov indicie, že za
tím stojí ruské zájmy i zájmy českých zbrojařů. Neshody s Řehkou
připustila, věří však, že to spraví, když spolu pravidelně zajdou na
pivo.

 

Po finalizaci obranné smlouvy s USA ministryně obrany podle svých
slov čekala různé útoky. 

 

„Nebylo jasné, jestli smlouvu budu podepisovat já, nebylo vůbec
jasné, jestli ji budu podepisovat ve Washingtonu nebo v České
republice. Bylo mi zřejmé, že když se odehrává takhle významný
krok z hlediska zahraničně-obranné politiky, tak že to od určité
scény, která tady působí, nezůstane bez odezvy. Že se prostě něco
stane,“ uvedla, a narážela tím na kauzu ohledně jejích sporů s
náčelníkem generálního štábu Karlem Řehkou.

 

 

Černochová dále uvedla možnost, že za vším stojí ruské zájmy
„Určitě by se hodně lidem hodilo nás s panem generálem rozdělit.
Podívejte, Rusko nejenom v České republice rozvíjí své aktivity a
není žádným tajemstvím, že sem i z Ruska proudí dost peněz na
různé kampaně,“ prohlásila Černochová. 

 

Je pravda, že o financování "čehokoli a kohokoli" z Ruska hovoří
vládní představitelé často a rádi, avšak nikdy neuvedou konkrétní
příklad, i když jsou k tomu opakovaně vyzýváni. Takže je to spíše
vychytralá vládní rétorika, jak odvést pozornost a nebo alespoň něco
říct, když dochází fakta a argumenty. Zpět k paní ministryni
Černochové. 
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Ta zároveň nevylučuje ani teze, že zájem o její sundání z vlády měli i
tuzemští zbrojaři. „Jestli jakoby mají zájem zbrojaři nebo část
zbrojařů, aby třeba mezi námi byl nějaký spor, abychom některé věci
neřešili spolu, tak to si myslím, že je asi taky pravda. Z minulosti víte,
že některé kauzy, které tady byly ještě před naším nástupem, byly v
médiích přikláněny k určitým vlivovým skupinám. Nechci se úplně
pouštět do detailů, ale samozřejmě že i takové indicie a informace
máme,“ uvedla.

 

Také jsme psali:

Petr Hampl: Na prahu čtvrté vlny radikálního progresivismu?
 

Černochová také přiznala neshody s náčelníkem generálního štábu
Karlem Řehkou. Aby se jejich vztahy zlepšily, dala si Černochová
předsevzetí, že se bude hlavně s náčelníkem generálního štábu, ale
i s ostatními svými kolegy více vídat. „V minulosti jsme spolu
komunikovali formálně i neformálně, zašli jsme spolu v uvozovkách
na pivo a věci jsme si vyříkali. Tohle nám asi teďka chybělo a asi to i
v panu generálovi vyvolalo nejistotu, zda prostě jsme ještě na jedné
lodi,“ myslí si ministryně obrany.

 

(dan, prvnizpravy.cz, foto: red.)
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